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Nastavlja se imunizacija, pobeda nad koronom samo uz kolektivni imunitet 

Od početka pandemije, u Srbiji je od kovida-19 obolelo je 389.045 osoba, a preminulo je 3.944. 
Ambasador Srbije u Rusiji Miroslav Lazanski kaže da bi do kraja ove nedelje ili početkom 
naredne u Srbiju i Institut Torlak trebalo da dođe delegacija iz Rusije, kako bi videli kadrovske i 
tehnološke kapacitete srpskog Instituta i da li će moći da proizvodi rusku vakcinu "sputnjik". 
Nedavno je delegacija iz Srbije, u kojoj je bio ministar za inovacije Nenad Popović, predstavnici 
Ministarstva zdravlja i Instituta Torlak, posetila Rusiju i Institut gde se proizvodi "sputnjik ve" 
kako bi se proizvodnja prenela u Srbiju. 
"Do kraja nedelje ili početkom naredne trebalo bi da dođe delegacija ruskog instituta u Torlak 
da vidi kapacirtete Torlaka. Napravljen je sporazum da bi Srbija mogla da proizvodi vakcine 
sputnjik, čime bi bili referentni za celo područje Jugoistočne Evrope, što bi bilo jako dobro i za 
našu farmaceutsku industriju", rekao je Lazanski za Tv Pink. 
Leskovac, punktovi za imunizaciju i na seoskom području 
Dom zdravlja u Leskovcu osim u gradu organizovao je punktove za imunizaciju i na seoskom 
području. 
Doktor Časlav Nedeljković, koordinator za vakcinaciju kaže za RTS da je interesovanje građana 
veliko i da će biti otvoreni dodatni punktovi. 



 
 

"Sve naše ambulante poseduju elementarne uslove za održavanje hladnog lanca, tako da 
očekujemo početak vakcinacije. Princip rada će biti kao za sezonski grip. Ljudi će moći da prime 
vakcinu u svom mestu ili kod svog izabranog lekra", rekao je Nedeljković.  
Do sada su vakcinisana 8.333 građana sa jednom dozom, a 148 je kompletno, primili su i drugu 
dozu. 
Od petka kreće revakcinacija, a napravljen je plan i za one građane koji iz bilo kog razloga ne 
mogu da dođu. 
Dali smo 15 doza na terenu, i očekujem da se taj trend nastavi i sledeće nedelje", rekao je 
Nedeljković. 
Prema najnovijim podacima, Srbija je sada druga zemlja po broju vakcinisanih građana na 
1.000.000 stanovnika. Srbija se nalazi na drugom mestu iza Velike Britanije. 
Posle Srbije na listi su Malta, Island, Danska, Rumunija. 
Ako se posmatraju podaci za region, Srbija ima najviše vakcinisanih na milion stanovnika. Posle 
naše zemlje su Rumunija, Slovenija, Mađarska, Hrvatska, Bugarska. 
U ukupnom broju vakcinisanih građana nalazi se na drugom mestu, posle Rumunije. 
Prema najnovijim podacima, koronavirus je u Srbiji potvrđen kod još 1.839 osoba, od 11.443 
testirane. Od posledica zaraze preminulo je 20 ljudi. 
Najviše novih slučajeva je zabeleženo u Beogradu - 486, ali je taj broj znatno manji nego dan 
ranije, kada je registrovano 577 novih slučajeva. 
Na bolničkom lečenju je 4.281 osoba, od kojih su 164 na respiratorima.   
Direktor farmaceutskog udruženja "Inovia" Bojan Trkulja navodi za RTS da Fajzerova vakcina 
stiže u Srbiju na nedeljnom nivou. 
Ističe da je bilo kašnjenja, ali da će do kraja februara biti isporuka po dinamici koja je bila i 
planirana.  
U Srbiji ima dovoljno prosvetnih radnika koji mogu da obrazovni proces sprovedu na najbolji 
mogući način, izjavio je ministar prosvete Branko Ružić, ističući da, uz delimičnu 
prenapregnutost, tokom epidemije nije bilo velikih problema u školskom sistemu i da ih neće ni 
biti. 

https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4236932/koronavirus-srbija-zarazeni-preminuli-podaci.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4236153/fajzer-vakcina-koronavirus-srbija-bojan-trkulja.html
https://www.rts.rs/page/stories/ci/%D0%9A%D0%BE%D1%80%D0%BE%D0%BD%D0%B0%D0%B2%D0%B8%D1%80%D1%83%D1%81/story/3131/koronavirus-u-srbiji/4236153/fajzer-vakcina-koronavirus-srbija-bojan-trkulja.html


 
 

 

Dr Bojat: Stalno govorimo o nekoj crvenoj zoni, ali domovi zdravlja su zona gde gori vatra 

Direktor Doma zdravlja "Novi Sad", doktor Veselin Bojat, kaže za RTS da je zdravstveni sistem u 
Srbiji mnogo bolji nego u drugim državama u okolini zahvaljujući savršeno organizovanom 
sistemu primarne zdravstvene zaštite, koja je dostupna svima. 
Od sredine marta prošle godine, ambulante Doma zdravlja "Novi Sad" rade 24 sata svih sedam 
dana. Gotovo 215.000 građana je pregledano, a više od 100.000 pregleda bilo je u vezi sa 
kovidom 19. Od kraja novembra ovaj dom zdravlja postao je kovid centar. 
Direktor Doma zdravlja "Novi Sad", doktor Veselin Bojat, kaže da je u Novom Sadu osnovan 
jedan vakcinalni punkt u kojem trenutno radi 14 timova. 
"U proteklih nekoliko dana, u Novom Sadu je vakcinisano preko 18.000 sugrađana i nijedan nije 
imao neželjenu reakciju", ističe doktor Bojat. 
Kaže da u okviru vakcinalnog punkta postoje i dve ordinacije sa dežurnim ekipama Hitne pomoći 
koje su spremne da reaguju ako zatreba i pripravnim vozilima. 
"Preko e-Uprave se u prvom momentu, pre nego što je počela vakcinacija, prijavilo 25.000 
sugrađana i mislim da ćemo danas ili sutra tu brojku i vakcinisati", ističe doktor Bojat. 
Podseća da su timovi Doma zdravlja pre nego što je uspostavljen vakcinalni punkt na Sajmu 
vakcinisali dodatnih 3.500 ljudi uključujući zdravstvene radnike i korisnike domova za stare. 
Doktor Bojat kaže da je zabeležen pad broja kovid pacijenata, ali da to nije pad koji dozvoljava 
opuštanje i neodgovorno ponašanje. 
"Negde se ta kriva zaravnjuje. Vakcinacija će svakako doprineti boljoj situaciji, ali ne možemo se 
opuštati", naglašava Bojat. 
Ističe da ga boli zaboravljanje značaja primarne zdravstvene zaštite i svih ljudi koji u tom 
sistemu funkcionišu. 



 
 

"Stalno govorimo o nekoj crvenoj zoni. Domovi zdravlja su zona gde gori vatra. Svi pacijenti, svi 
sa tegobama u Srbiji su se prvo javljaji u domove zdravlja. Oni su ti koji su vršili trijažu i 
dijagnostiku i pravovremeno upućivali na dalje lečenje", objašnjava Bojat. 
Apeluje da se ne zaboravi koliko su se ljudi iz primarne zdravstvene zaštite žrtvovali u borbi 
protiv kovida. 
"Sistem u Srbiji je mnogo bolji od drugih država u okolini upravo zahvaljujući savršeno 
organizovanom sistemu primarne zdravstvene zaštite koja je dostupna svima", smatra Bojat.  
Kaže da je u Domu zdravlja u Novom Sadu uzeto oko 60.000 briseva i urađeno preko 140.000 
laboratorijskih analiza. 
"Pacijente smo na više istance upućivali u jedan do dva procenta. Olakšali smo rad institutima i 
klinikama", ističe doktor Bojat. 
Doktor Bojat kaže da je ponosan na sve zaposlene u Domu zdravlja koji su se odricali godišnjih 
odmora i ostavljali bolesnu decu i svoje probleme kod kuće. 
"Za ovo vreme, 223 naša radnika su bila pozitivna na koronu. To nije mali broj, ali u odnosu na 
1.600, koliko ih ima ukupno, to je u okviru statistike koju pokazuju i ostali zdravstveni centri", 
navodi Bojat. 
Ističe da nijednog trenutka nije prestao ni rad sa pacijentima obolelim od drugih bolesti, pa 
svakoga dana bude pregledano između šest i sedam hiljada takvih pacijenata.  
Doktor Bojat smatra da je sada, pored vakcinacije, najvažnije da svako u glavi ima svoj krizni 
štab. 
"Moramo se pridržavati svega. Moje iskustvo je da poštovanje pravila zaista u preko 90 odsto 
slučajeva čuva od infekcije. Neke mere ćemo morati da primenjujemo još dugo i to treba da 
nam postane navika", kaže doktor Veselin Bojat. 
 
 

 



 
 

Danica Grujičić za RTS objašnjava da li onkološki pacijenti mogu da prime vakcinu protiv 
kovida 

 
Profesorka Danica Grujičić, direktorka Instituta za onkologiju i radiologiju Srbije, ističe za RTS da 
onkološki pacijenti koji su na zračenju treba da se posavetuju sa svojim izabranim lekarima o 
vakcini protiv kovida. Dodaje da je u Srbiji, tokom prošle godine, neki oblik raka dijagnostikovan 
kod 27.500 građana. 
Danica Grujičić je, gostujući u Dnevniku RTS-a, rekla da svi onkološki pacijenti koji su pobedili 
bilo koju malignu bolest ili su sada u mirnoj fazi mogu slobodno da prime bilo koju vakcinu 
protiv kovida. 
"Oni koji primaju terapiju ili čekaju operaciju treba da razgovaraju sa svojim onkologom da li da 
se vakcinišu sada jer su to specifični slučajevi i svaki je za sebe. Onako kako lekar koji ih vodi 
smatra tako treba da urade", istakla je direktorka Insituta za onkologiju i radiologiju Srbije. 
Ukazala je da oni pacijenti koji primaju hemioterapiju imaju slabiji imunitet, koji je u padu, pa 
davanje vakcine može biti "pucanj u prazno".  
Danica Grujičić je rekla da je oko 300 zaposlenih u Institutu primilo vakcinu i dodala da danas 
treba da bude vakcinisano još 100 osoba. 
Direktorka Instituta napomenula je da oni koji su preležali koronu treba da puste da se prvo 
vakcinišu oni koji nisu imali virus ili su imali a razvili su malo antitela. 
Rekla je da, prema podacima koje ima, antitela traju od šest do osam meseci. "Očekujem da u 
martu izgubim antitela i da tada primim vakcinu", rekla je Grujičićeva. 
Govoreći o Institutu "Torlak", Grujičićeva je naglasila da nijedan novac nije mnogo u odnosu na 
to koliko vredi Torlak i biti vakcinalno suverena država. 
"Iskreno se nadam da će se vratiti u vleikom stilu, ljudi koji su dozvolili da izgubi licence moža 
treba i da odgovaraju. Torlak nije prodat, kao što kažu, treba da se oporavi i da imamo svoje 
vakcine i da te gluposti da je vakcina štetna prestanu", napominje Grujičićeva. 
Novih 27.500 slučajeva sa dijagnozom karcinoma 
Direktorka Instituta za radiologiju rekla je da je, 2017. godine, prema podacima IZIS-a, 
prevalenca odnosno ukupan broj pregledanih na maligne bolesti bio 167.000, 2019. oko 
180.000, a onda je prošle godine došlo do pada. 
To znači, ističe, da oko 25.000 ljudi nije došlo na kontrolu. 
"Bar su dijagnostikovani novi slučajevi, 27.500 ljudi je dobilo dijagnozu prošle godine, to su 
pojedinačni novi slučajevi. Primetili smo da je dijagnostika kasnila, zbog korone nisu išli kod 
lekara, imali su male sipmtome, kad su imali jake simptome, masa pacijenata je već bila 
nepokretna, pa smo se dovijali da poboljšamo stanje", rekla je Grujičićeva. 
Naglasila je da od marta, bez obzira na epidemiju situaciju, u Institutu mora početi da radi 
ambulanta za preglede. 
"Ne možemo da dozvolimo da ljudi ostanu bez kontrola. Povećali smo broj magneta i skenera, a 
od 15. februara kreće rekonstrukcija, moraćemo da prebacimo bar pet pacijenata dnevno u 
druge centra, da ljudi opet ne bi otkazivali svoje kontrole", istkla je direktorka Instituta za 
radiologiju i onkologiju. 
Naglasila je da je u Srbiji veliki problem karcinom dojke. 
"Na operaciju se čeka dve-tri nedelje, to će se završiti. Dobili smo veliku donaciju za dnevnu 
bolnicu, dobijamo nove linearne akceleratore. Za zračenje se čeka oko mesec dana, očekujemo 



 
 

da će pritisak oslabiti kad se ponovo otvori Zemunska bolnica za onkološke bolesnike. Za 
operacije su svi dolazili u Institut iako je Bežanijska kosa radila smanjenim kapacitetom", rekla je 
Grujičićeva. 
Apelovala je na žene da jednom godišnje odu kod ginekologa kako bi prevenirale razvoj 
kardinoma grlića materice. 
"Ne treba da se plašite da odete kod lekara. Rano otkrivanje znači izlečenje", istakla je 
direktorka Instituta za onkologiju i radiologiju Srbije. 
Kada je reč o raku pluća, rekla je da se u Srbiji godišnje registruje oko pet-šest hiljada novih 
slučajeva. 
"To je bukvalno epidemija raka pluća. Toliki je broj karcinoma pluća. Kod mnogih pacijenata 
kojima su radili skeneri zbog kovida nađeni su asimptomatski tumori pluća, što je dobro", istakla 
je prof. Danica Grujičić. 
 

 

 

 

Pokrenuta inicijativa za izgradnju novog objekta Dečje bolnice 

NOVI SAD: Pokrajinska vlada je pokrenula inicijativu za izgradnju novog objekta za potrebe 
Instituta za zdravstvenu zaštitu dece i omladine Vojvodine. 



 
 

Na današnjoj sednici Pokrajinska vlada je izdvojila 67,5 miliona dinara za izradu projektno-
tehničke dokumentacije neophodne za početak radova na izgradnji novog kompleksa Instituta. 
Novi objekat površine 30.000 kvadratnih metara gradiće se na mestu postojećeg objekta Klinike 
za stomatologiju Vojvodine. Istovremeno, obezbeđena su neophodna finansijska sredstva u 
iznosu od 8,4 miliona dinara za izradu projektno-tehničke dokumentacije za izgradnju potpuno 
nove zgrade Klinike za stomatologiju, koja će se nalaziti u okviru kompleksa Medicinskog 
fakulteta u Novom Sadu. 
„Radovi na ovom veoma složenom projektu, koji će omogućiti mnogo bolje uslove za rad i 
funkcionisanje Instituta za zdravstvenu zaštitu dece i omladine Vojvodine, počeće 2022. 
godine“, istakao je predsednik Pokrajinske vlade Igor Mirović. 

 

 

 

 
Vakcinisani mogu da šire virus, tako je sa svakom vakcinom 

Virusolog i mikrobiolog Veterinarskog instituta Đšraljevo Milanko Šekler izjavio je danas da 
vakcinisani protiv korona virusa mogu da šire zarazu, ali je dodao da je tako sa svakom 
vakcinom. 
„Vakcinisani mogu da šire virus, ali to nije specifikum ove vakcine - to važi za sve vakcine. Svi 
smo vakcinisani protiv tuberkuloze, ali su svi dispanzeri puni”, kazao je Šekler za TV Prva. 



 
 

Istakao je da nijedna vakcina ne štiti 100 odsto od zaraze, ali da vakcinisani imaju manju šansu 
da se zaraze, a kada i dođe do toga, infekcija je blaga. 
Na pitanje da li osobe alergične na penicilin smeju da se vakcinišu, Šekler je odogvorio da smeju 
jer, kako je dodao, kod vakcina protiv korona virusa registrovanih u Srbiji alergija na penicilin 
nije kontraindikacija. 
„Na vakcinama piše da je kontraindikacija moguća kod osoba koje su imale alergije na vakcinu, 
ili na neki sastojak iz nje, ali ne i na penicilin”, naglasio je on, prenosi Beta. 
 
 
 

 

Tri koraka do vakcine 
„Vakcinacija traje kraće, nego prosečna srpska rasprava o tome. Uđeš, vakcinišeš se, sačekaš 
malo, izađeš i gotovo. To je sve”, priča jedan stariji sugrađanin koga smo sreli na Beogradskom 
sajmu, gde se takođe obavlja vakcinacija građana. „Kineza”, priča sa osmehom, primio je juče u 
Hali 11, a prijavio se pre dve nedelje. Sve ukupno, kako je rekao, bez čekanja, koje je obavezno 
nakon što se primi vakcina, trajalo je oko 40 minuta. 
Pre nego što zakorače u sajamsku halu, 11 ili 3, sugrađanima se meri temperatura i dezinfikuju 
se ruke. 
Nakon merenja temperature, odlaze do jednog pulta, gde popunjavaju formular, upisuju 
podatke koji ostaju u tajnosti, potpisuju da su saglasni da prime vakcinu, a potom sledi razgovor 
sa lekarom. Stručnjak postavlja pitanja u vezi sa hroničnim bolestima, alergijskim reakcijama, 
trudnoći i drugim pojedinostima koje se tiču zdravlja... 
Kako smo i sami mogli da čujemo, pošto su naši reporteri bili među onima koji su juče primili 
prvu dozu vakcine, osobe koje su nekad doživele anafilaktički šok zbog alergijske reakcije, ne 
vakcinišu se kineskim cepivom. Na Beogradskom sajmu, za sada, sugrađani mogu da prime 



 
 

samo kinesku „Sinofarm” vakcinu, a dovoljno je da kod sebe imaju ličnu kartu. Ljubazni i strpljivi 
lekari, „naoružani” maskama, odgovaraju na sva pitanja u vezi sa imunizacijom. Nakon što 
primite vakcinu, napominju lekari, potrebno je da sačekate između dvadeset i trideset minuta 
kako bi se ispratila reakcija. Razgovor između medicinskih stručnjaka i građana obavlja se u 
prostorijama koje liče na bokseve. Posle konsultacija, sledi susret sa momcima i devojkama koji 
sede iza tzv. „IT pulta”, gde se obavljaju poslednje formalnosti u vezi sa vakcinacijom, a potom 
na red dolazi „zavrtanje rukava”. Volonteri, odeveni u skafandere, na kojima su markerom 
ispisana njihova imena, ali i šaljive poruke i pozdravi, ispraćaju građane do mesta gde će primiti 
vakcinu. Neki od njih, kako smo uspeli da primetimo, oklevaju u poslednjem trenutku, nešto 
sporijim korakom odlaze tamo gde treba da sednu na stolicu, osvrću se za sobom... Ipak, bar 
dok je naša ekipa bila prisutna, niko se nije predomislio. Sugrađani sami biraju da li će svoju 
dozu vakcine primiti u levu ili desnu ruku. 
– Uopšte ne boli! – komentariše jedna žena, a potom odlazi u „Čekaonicu”. Oni koji su upravo 
primili vakcinu sede na stolicama, razgovaraju, čitaju novine, a sve vreme su prisutni medicinski 
radnici, koji prate situaciju. S vremena na vreme, prilaze građanima i pitaju ih da li ih boli mesto 
uboda, kako se osećaju, napominjući da im stoje raspolaganju u svakom trenutku. 
– Ljubazni, profesionalni, strpljivi – komentarišu oni koji su juče primili vakcinu ponašanje 
medicinara, dok sede u „Čekaonici”. 
Kako smo primetili, među onima koji su primili vakcine, ali i čekali u redu, uglavnom su 
penzioneri. Prethodnih dana, kako se nezvanično saznaje, dok su svoju dozu vakcine mogli da 
prime i oni koji se nisu ranije prijavili, pred ulazom u halu otezali su se redovi. Ispred hala juče, 
međutim, nije bilo gužve, niti nesporazuma sa momcima iz obezbeđenja. Ljudi su pristizali malo 
uoči zakazanog termina, a preko reda, kako smo uočili, mogli su da uđu samo oni koji se 
otežano kreću. 
– Ne plašim se da primim vakcinu protiv virusa korona. Ne vakcinišem se prvi put u životu, tako 
da ne vidim zašto bih se bojala. Moj suprug se vakcinisao pre dva dana, sve je dobro 
organizovano – svedoči Branka Mirković, koju smo sreli ispred hale tri. 
Neki od okupljenih koji su primili cepivo, kažu da su očekivali komplikovanu i sporu proceduru, 
međutim, prijatno su se iznenadili zbog toga što je sve besprekorno organizovano. 
 
 
 



 
 

 

PO DRUGU DOZU NA JOŠ 100 PUNKTOVA: Oni koji su se vakcinisani prvog dana masovne 
imunizacije, od 8. februara ponovo zavrću rukav 

Do kraja sledeće nedelje biće spremno bar još 100 punktova za vakcinaciju, potvrđeno je  u 
sredu, u Ministarstvu zdravlja. Od 8. Februara poklopiće se davanje prve i druge doze zaštite 
od kovida 19, pa se u “dva reda” očekuje i do 80.000 ljudi dnevno.  
Srbija je danas u 10. danu od početka masovne imunizacije, a druga doza i "Fajzerove" i 
ruske vakcine daje se 21 dan posle prve. Jedino je za vakcinu kineskog "Sinofarma", od kojeg 
smo dosad i dobili najviše vakcina, čak pola miliona, prema uputstvu proizvođača 
predviđeno da se druga doza daje dve do četiri nedelje posle prve.  
Zbog početka revakcinacije Ministarstvo zdravlja sa operativnog plana za masovnu 
imunizaciju, u koji je ucrtano više od 1.000 mogućih lokacija, aktivira dodatne punktove, 
kako je i predviđeno sa povećanjem broja ljudi koji dobijaju zaštitu. Pravi se raspored i za 
dodatne vakcinalne timove. 
U ovoj fazi povećavanja broja lokacija za imunizaciju uz bolnice, u kojima je od srede počela 
obuka timova i priprema za otvaranje vakcinalnih punktova, angažovaće se i istituti i zavodi 
za javno zdravlje. U rezervi će, kako je "Novostima" rečeno u Ministarstvu zdravlja, biti 
punktovi u banjama, koji će na lokalu biti uključivani u imunizaciju ako se dođe u situaciju 
da počnu da se stvaraju gužve. 
Za drugu dozu vakcine protiv infekcije virusom korona procedura je ista kao i za prvu. 
Naravno, bez potrebe da se ponavlja procedura prijavljivanja. Svi koji su izrazili 



 
 

interesovanje za imunizaciju putem e-Uprave ili kol-centra, i u terminu koji su dobili otišli na 
vakcinalni punkt, i za drugu dozu, na isti način, mejlom ili SMS porukom biće pozvani na 
vakcinaciju. 
Za svakog vakcinisanog automatski se odvaja doza za revakcinaciju, pa nema razloga, kažu 
nadležni, da se građani pitaju da li će na vreme dobiti drugu dozu vakcine. Druga doza daje 
se iz iste serije cepiva, kao što su proizvođači vakcine i preporuči li. 
Sve tri vakcine dosad dostupne u Srbiji obezbeđuju visok stepen zaštite od kovida 19, i do 95 
odsto, ali pod uslovom da se izbegne infekcija pre nego što se razvije imunitet. Posle prve 
doze, ali tek 14 do 21 dan od vakcinacije, zaštita može da bude najviše 50 odsto, kod 
mnogih i manje. Pun imunitet se stvara 14 dana nakon druge doze. Postojeće vakcine štite i 
od novog britanskog soja, koji je potvrđen i u Srbiji. Britanska Kancelarija za nacionalnu 
statistiku objavila je u sredu da je verovatnije da će ljudi koji su pozitivni na novi britanski 
soj virusa češće prijaviti kašalj, upalu grla ili umor kao simptome kovida 19, dok je manja 
verovatnoća da će izgubiti osećaj ukusa ili mirisa. 
Praćenjem inficiranih novom varijantom virusa u Engleskoj uočene su još neke razlike 
između dva soja, ali podataka koji ukazuju na povećanje stope smrtnosti nema još u tolikoj 
meri, i nisu provereni, saopštili su naučnici. 
Za ceo svet spas je vakcina, ali nje nema dovoljno. Predrag Kon, epidemiolog, zadovoljan je 
odzivom građana Srbije na vakcinaciju, ali ukazuje koliko je značajno da se taj kontinuitet 
nastavi: 
- Kod nas su i za drugu dozu spremne vakcine. Važno je da se taj proces nastavi i bilo bi 
veoma značajno da nemamo zastoj u snabdevanju. Ako se ovako održi, doći ćemo do 
barijere: vakcinacijom do milion ljudi štitimo živote, a kasnije, kad počnemo i više da se 
vakcinišemo, onda ćemo postupno početi da isterujemo virus. Svestan sam potpuno koliko 
je to ozbiljna izjava. Ako dostignemo tu vakcinisanost, onda virus nema gde da se zadržava. 
Pojavljivaće se svakako, ali neće imati snagu da razvije epidemiju.  
Ako ne bude pogoršanja epidemiološke situacije, do popuštanja mera bi, smatra dr Kon, 
moglo da dođe tek posle 15. februara. 
- Veoma je važno naći ravnotežu između epidemioloških mera i ekonomije - rekao je 
pokrajinski sekretar za zdravstvo Zoran Gojković. - Troškovi lečenja kovida, kao i drugi 
troškovi vezani za koronu, veoma su visoki. Imamo potpisane ugovore na 6,5 miliona 
vakcina, ali vakcina jednostavno nema. Farmaceutske kuće su, očigledno, zagrizle veliki 
zalogaj kada su mislile da će moći da proizvedu toliko vakcina, i to su problemi sa kojima 
ćemo se sretati. Sada više ulogu nema ni novac ni moć, već samo možemo da se oslonimo 
na snalažljivost i prijateljstva. 
DRUGI U EVROPI, SEDMI U SVETU 
SRBIJA je, prema procentu vakcinisanog stanovništva, izbila na drugo mesto u Evropi, i sedmo u 
svetu. Tako smo pozicionirani sa 4,5 podeljenih doza na 100 stanovnika. U 65 zemalja vakcinu 
protiv kovida 19 primilo je dosad više od 70 miliona ljudi. Trenutno se u svetu daje sedam 
vakcina protiv virusa korona različitih proizvođača. 
 
 

 



 
 

 

 

 

 

 


